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84. ESCAPE. TRAVEL. It can be reached by a beautiful road lined with coconut trees. This former sugar plantation, created in 1765, has since become a holiday. 

















 Télécharger le PDF 






 885KB taille
 2 téléchargements
 655 vues






 commentaire





 Report
























FASHION | ACCESSORIES | WATCHES | JEWELLERY | ART | DESIGN | ESCAPE | WELLNESS



No. 64 Spring



FASHION GRAPHIC, SO CHIC !



INTERVIEW Xavier Casile Champion of Swissness



LIFESTYLE The art of free living



Switzerland



n°64 SPRING



SOMMAIRE 43 



G R A N D FO R M AT



44 



SAGA







MB&F, the art of unconventional watchmaking



48 



C A B R I O LETS







The art of free living!



53 



FA SH I O N







Graphic, so chic!



69 



I NTERVI EWS







Deepika Padukone 







Xavier Casile







Jorge Cañete







81 



A I LLEU R S



82 



M AU R ITI US







Domaine de Bel Ombre



88 



AG EN DA



91 



PEO PLE



AILLEURS



Île Maurice



81



T R AV E L



MAURITIUS



Domaine de Bel Ombre In the beginning, it was an island of many worlds, that of Creole planters and vast mansions with verandas. The island of Mauritius also served as the backdrop for the love story of “Paul et Virginie”. A few centuries and generations later, the Domaine de Bel Ombre has hardly changed. Here, in the south-west of the island is where the flagship of the Heritage chain is located, the 2,500 hectare Telfair Golf & Spa resort.
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It can be reached by a beautiful road lined with coconut trees. This former sugar plantation, created in 1765, has since become a holiday paradise for idle pleasure. The Heritage Le Telfair set along a postcard-perfect lagoon is exceptional with its colourful gardens bursting with life, through which flows the Citronniers River. Writer and patron of Mauritius lovers, Bernardin de Saint-Pierre was the first to mention the place in 1773. It owes its name to an Irish doctor passionate about botany, Charles Telfair, who became owner of the Bel Ombre sugar plantation in 1816. Architects Macbeth and interior designers Wilson & Associates wanted to recreate a dream world, a reduced image of a Mauritian crossroads of the world. The reception area of the hotel incorporates beautiful blue shades through the fountain, pool and lagoon on the horizon. Around twenty white Creole-style villas with bluish-grey roofs are discreetly nestled between the coconut palms. Member of the “Small Luxury Hotels of the World”, Heritage Le Telfair resembles the
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plantation houses of the last century. All the rooms open out onto a traditional “varangue” or veranda, ideal for relaxing and sipping a lemongrass drink or vanilla tea called “Bois Cheri”. The varangue, which is both a veranda and a conservatory, is an essential part of the Mauritian soul. The décor in pastel shades and white wood trim combines the beautiful fabrics of linen, cotton and raw silk. The furniture is Indian in style with its four-poster beds. Antique lithographs and contemporary paintings adorn the walls. The spacious bathrooms have a retro touch with old-fashioned mosaics, Belle Epoque style fittings and free-standing baths with feet. While it is typical to go around in bare feet, the Domaine can be explored in golf carts. The list of services is almost endless. Dining is a key aspect, as reflected in the number of restaurants – twelve in total. Whether the Château de Bel Ombre or the C Beach Club, it is the trendy place to be on the south coast. “It is even more French than France itself, topped with the natural conviviality of the



Mauritians” says Samuel Goldenwurtz with a slight New York accent. Thierry, “FrancoMauritian for eight generations”, as he describes himself, retorts: “English is the official and administrative language but Creole, which arose from the clash of French and African cultures, is the common language.” Chinese, several Indian languages and even Malagasy are also spoken there. “We are condemned to live together, since we are all Mauritians,” he explains. There is a unique atmosphere, which is also reflected in the service at The Chef’s Table, Annabella’s and Le Palmier where you can enjoy light Mauritian cuisine while dipping your toes in the sand. Much more urban, the Cavendish bar will appeal to the decent traveller who can stay within his travel budget. Opening out onto the gardens, with its English “smoking room” atmosphere, it reminds us that Mauritius was once an English colony for more than a century. “Life takes place in discrete privacy in a temperate tropical setting”, explains the sommelier who loves giving a grand tour of the



PRACTICAL DETAILS Heritage Resorts includes two hotels on the beach, the Heritage Le Telfair Golf & Spa Resort and the Heritage Awali Golf & Spa Resort as well as Villas Valriche perched on top of the golf course. Guests can choose between 12 restaurants and avail of the golf course and Frederica Nature Reserve. www.heritageresorts.mu www.villasvalriche.com www.heritagegolfclub.mu



Nature Reserve. It is home to many species of plants and animals such as the endemic Mauritius olive white-eye. Nature lovers can discover the native flora and fauna of Mauritius with an experienced guide and photographer, Quinzinio Sevret. Created in 2004, the Heritage Golf Club is an 18-hole, 72-par championship course, which



stretches over 100 hectares. “Guests will enjoy the balanced course that offers a different type of game, with wide open spaces and stunning views over the sea,” says Jeremy Mamet, the supervisor. All the residents can play unlimited golf for free! Players get the chance to implement all aspects of the game with a course consisting of two 9-hole loops. p



property. He shows us some wine that has come from Australian and South African vineyards. Leisure, discovery, entertainment... It’s superb for sports! Parasailing, water skiing, surfing, stand-up paddle boarding... Not to mention deep-sea fishing. Less athletic guests can take advantage of both pools and in particular the spa located in the middle of the tropical garden. The Seven Colours Millesime Collection spa offers an impressive range of massages where creativity and poetry compete with efficiency. Care is provided using local ingredients and 100% natural products such as a body scrub containing sand and local coconut oil, followed by a very relaxing massage. The Domaine de Bel Ombre is itself a unique tropical garden with hundred year old trees covering the 1,300 hectares of the Frederica
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LE DOMAINE DE BEL OMBRE AU DÉBUT SE TROUVAIT L’ÎLE DE TOUS LES MONDES, CELLE DES PLANTEURS CRÉOLES ET DES VASTES DEMEURES À VARANGUES. L’ÎLE MAURICE A AUSSI SERVI DE CADRE AUX AMOURS DE «PAUL ET VIRGINIE». QUELQUES SIÈCLES ET GÉNÉRATIONS PLUS TARD, LA SITUATION N’A GUÈRE CHANGÉ AU DOMAINE DE BEL OMBRE QUI ABRITE LE FLEURON DE LA CHAÎNE HERITAGE, LE TELFAIR GOLF & SPA, SOIT 2500 HECTARES DANS LE SUD-OUEST DE L’ÎLE. On y arrive par une belle route bordée de cocotiers. Cette ancienne propriété sucrière, créée en 1765, est devenue au gré de l’histoire un paradis pour les vacances. L’Heritage Le Telfair penche vers l’exception dans un décor de jardins éclatants de vie et de couleurs, traversés par la rivière des Citronniers, au bord d’un lagon de carte postale. Bernardin de Saint-Pierre, l’écrivain et patron obligé des amoureux de Maurice, fut d’ailleurs le premier à mentionner l’endroit en 1773. Il doit son nom à un médecin irlandais passionné de botanique, Charles Telfair, qui devint propriétaire du domaine sucrier de Bel Ombre en 1816. Le cabinet d’architectes Macbeth et les décorateurs Wilson & Associates ont voulu recréer un monde onirique, image réduite d’un Maurice carrefour du monde. La réception de l’hôtel s’ouvre sur une belle perspective tout en bleu: fontaine, piscine et lagon à l’horizon. On devine entre les cocotiers une vingtaine de villas comme autant de maisons créoles blanches aux toits gris bleutés. Membre des «Small Luxury Hotels of the World», Heritage Le Telfair ressemble aux maisons des plantations du siècle dernier. Toutes les chambres s’ouvrent sur la traditionnelle varangue, où il fait bon se reposer pour déguster une citronnelle ou un thé à la vanille appelé «bois chéri». Tout à la fois véranda et jardin d’hiver, la varangue est une composante essentielle de l’âme mauricienne. Le décor aux teintes pastel et aux boiseries blanches marie les belles étoffes, lin, cotonnade, soie sauvage. Le mobilier, avec son lit à baldaquin, est de style Compagnie des Indes. Lithographies anciennes et toiles contemporaines habillent les murs. Les salles de bain, spacieuses, jouent la touche rétro avec leurs mosaïques à l’ancienne, leur robinetterie de style Belle Epoque ou leur baignoire sur pieds. Même si on se déplace souvent pieds nus, c’est en voiturette de golf que l’on part explorer le domaine. La liste des services est presque sans fin. Et la restauration occupe une place de choix sur le domaine avec douze restaurants. Ambiance de château ou de plage au C Beach Club, le lieu branché de la côte sud. «Encore plus français que la France du continent, la convivialité naturelle des Mauriciens en plus», constate Samuel Goldenwurtz avec un zeste d’ac86



cent new-yorkais. Thierry, «franco-mauricien depuis huit générations», comme il se présente, lui rétorque: «L’anglais est la langue administrative et officielle, mais le créole, né du choc des cultures française et africaine, est la langue commune». On y parle aussi le chinois, plusieurs langues indiennes et même un peu de malgache. «Nous sommes condamnés à vivre ensemble, puisque nous sommes tous mauriciens», explique-t-il. Il y a comme une atmosphère unique, le service ne démentant en rien cette approche aussi bien à La table du chef qu’au Palmier, où l’on savoure une cuisine légère et mauricienne, les pieds dans le sable, ou à l’Annabella’s. Beaucoup plus citadin, le Cavendish bar séduira l’honnête homme de passage qui y achèvera son budget de voyage. Ouvert sur les jardins, avec son ambiance de fumoir anglais, il rappelle que Maurice fut une colonie anglaise pendant plus d’un siècle. «La vie se déroule dans une intimité discrète au sein d’un décor tropical tempéré», explique le sommelier qui adore faire faire le tour du propriétaire. Il exhibe quelques bouteilles qui viennent des vignobles d’Australie et des terroirs d’Afrique du Sud. Loisirs, découvertes, divertissement… Pour les sports, c’est le grand raout! Parachute ascensionnel, ski nautique, surf, stand-up paddle.. Sans oublier la pêche en haute mer. Les moins sportifs profitent des deux piscines et surtout d’un spa en plein cœur du jardin tropical. Le spa, signé Millesime Collection par Seven Colours, propose une palette impressionnante de massages où la créativité et la poésie le disputent à l’efficacité. On y dispense des soins avec des ingrédients indigènes et des produits 100  % naturels, comme un gommage du corps associant sable et huile de coco locale. Il se poursuit avec un massage relaxant. Le domaine de Bel Ombre, c’est aussi un jardin tropical unique avec des arbres séculaires qui couvrent les 1300 hectares de la réserve naturelle de Frédérica. On y préserve les populations végétales mais aussi animales, comme le zosterops vert, un oiseau endémique. Les amoureux de la nature découvriront la flore et la faune indigènes avec un guidephotographe expérimenté, Quinzinio Sevret. Créé en 2004, Heritage Golf Club est un 18 trous de championnat PAR 72, qui s’étend sur 100 hectares. «Vous apprécierez le parcours équilibré qui procure des sensations de jeu différentes, les grands espaces et des points de vue époustouflants sur la mer», assure Jeremy Mamet, le superviseur. Tous les résidents jouissent du golf illimité gratuit. L’occasion de déployer toutes les facettes de son jeu avec un parcours composé de deux boucles de neuf trous. p



INFOS PRATIQUES Le Heritage Resorts comprend deux hôtels sur la plage, Heritage Le Telfair Golf & Spa Resort et Heritage Awali Golf & Spa Resort, ainsi que les villas Valriche sur les hauteurs du golf. Les hôtes ont le choix entre douze restaurants et bénéficient d’un golf et de la réserve naturelle Frederica. www.heritageresorts.mu / www.villasvalriche.com www.heritagegolfclub.mu
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